
Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 684 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 684:
’’Kan ministeren bekræfte, at 15 pct. af de danske mænd har nedsat sædkvali-
tet i en sådan grad, der gør naturlig undfangelse lidet sandsynlig?”

Svar:
Jeg har i anledning af spørgsmålet indhentet nedenstående udtalelse fra 
Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til.

”Inden for visse grænser er der en tydelig statistisk sammenhæng mellem 
frugtbarhed og sædcellekoncentration mv., og nogle reproduktionsforskere 
kan have udtalt sig i overensstemmelse med det af spørgeren anførte. Diag-
nosen infertilitet bør dog ikke stilles på baggrund alene af et kriterium som det 
af spørgeren opstillede. Der må derfor svares benægtende på spørgsmålet. 
Som supplement hertil henvises til besvarelsen af spørgsmål 685.”
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